
 

 
 
  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum 
2013-12-18 

Sida 1(40) 
 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
 
 
 

 

Plats och tid Mölndals stadshus, kommunfullmäktigesalen, klockan 19.05 – 19.10 

Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 

Hans Bergfelt (M) 
Bengt Möndell (M) 
Gabriela Nilsson (M) 
Kenneth Wallin (M) 
Marcus Ewerstrand (M) 
Johan Ahlsell (M) tjänstgör för Nicolas Franzen (M) 
Linus Hedberg (M) 
Bengt Hedberg (M) 
Gerhard Bengtsson (M)  
Ingvar Paulsson (M) 
Johanna Rantsi (M) 
Ingela Ohldin (M) tjänstgör för Berit Adolfsson (M) 
Barbro Törnqvist-Kollarz (M) 
Maria Rantsi (M) 
Claes Olsson (M), ordförande 
Kajsa Hamnén (M) 
Merjem Maslo (M) 
Lennart Wallensäter (S) 
Karin Vedlin (S) 
Stefan Gustafsson (S) 
Ann-Marie Ebbeson (S) 
Kaj Johansson (S), 1:e vice ordförande 
Eva Johansson (S) 
Sven-Ove Johansson (S) 
Carina Petterson (S) 
Patrik Karlsson (S) 
Marie Östh (S) 
Bernt A Runberg (S) 
Gun Kristiansson (S) 
Ove Dröscher (S) 
Lisbeth Årgårdh (S) 
Ralf Lorentzon (S) 
Solveig Hallin (S) 
Marita Aronson (FP), 2:e vice ordförande 
Marcus Claesson (FP) 
Peter Tyrhandske (FP) 
Margareta Krakowski (FP) 
Lars Ramboldt (FP) 
Bertil Levin (FP) 
Dagmar Callgard (FP) 
Joakim Wikström (FP) 
Ulrika Frick (MP) 
Kader Hamakarim (MP) 
Anders Dahlgren (MP) tjänstgör för Ramon Berntsson (MP) 
Laila Åkerberg (MP) 



 

 
 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum  
2013-12-18 

Sida 2(40) 
 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
 
 
 

 

Leif Engström (MP) 
Annika Bjerrhede (MP) 
Daniel Radhe (SD) tjänstgör för Michael Andersson (SD) 
Bo Sjölin (SD) 
Kjell-Åke Jönsson (SD) 
Peter Berg Johnson (KD) 
Rose-Marie Sjöholm (KD) 
Anders Karlsson (KD) 
Kent Klarenius (KD) tjänstgör för André Zeidan (KD) 
Marie Lindqvist (V) 
Jerker Halling (V) tjänstgör för Åke Nises (V) 
Ana Maria Stuparich (V) 
Rolf Claesson (C) 
Ingemar Johansson (C) 
Carin Hedqvist (C) 
 
 

 
Övriga närvarande 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ersättare 

Kristian Vramsten (M) 
Stefan Engwall (M) 
Jan Jacobsson (M) 
Nils Åberg (M) 
Blenda Nordlander (M) 
Leif Gyllenhök (M) 
Matti Riukka (S) 
Estelle Hwatz (S) 
Göte Johansson (S) 
Ulla-Britt Thor (S) 
Roland Alkvik (S) 
Raili Pedersén (S) 
Martin Petersson (S) 
Lena Sohlberg (S) 
Mona Benzel (FP) 
Åke Wennerberg (FP) 
My Blomgren (MP) 
Naliya Ibrahim (MP) 
Kent Klarenius (KD) 
Jerker Hallin (V) 
Eva Magnusson (V) 
Maria Martini (C) 
Lennart Börjesson (C) 
 

Tjänstemän m. fl. 

Håkan Ahlström, stadsdirektör 
Mia Skytt, kommunsekreterare 

Utses att justera Marcus Claesson (FP) och Patrik Karlsson (S) 
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Justeringens plats och tid 

 
 
 
Stadsledningsförvaltningen, 2013-12-18 
 
 
 
 Underskrifter Sekreterare  _________________________________________  Paragraf: 189 

  Mia Skytt 
  
 Ordförande  _______________________________________________  
  Claes Olsson 

  
 Justerande  _______________________________________________  

                   Marcus Claesson 
  
Justerande _________________________________________________ 

                     Patrik Karlsson  

   ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har offentliggjorts genom anslag. 
  
Instans  Kommunfullmäktige 
  
Sammanträdesdatum 2013-12-18 
  
Anslaget sätts upp 
 

2013-12-19 Anslaget tas ner       2014-01-10 
   

Sista dag för överklagande 
  

2014-01-09 

Underskrift  ______________________________  
 

  Utdragsbestyrkande 
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Plats och tid Mölndals stadshus, kommunfullmäktigesalen, klockan 18 – 20.20 

Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 

Hans Bergfelt (M) 
Bengt Möndell (M) 
Gabriela Nilsson (M) 
Kenneth Wallin (M) 
Marcus Ewerstrand (M) 
Johan Ahlsell (M) tjänstgör för Nicolas Franzen (M) 
Linus Hedberg (M) 
Bengt Hedberg (M) 
Gerhard Bengtsson (M)  
Ingvar Paulsson (M) 
Johanna Rantsi (M) 
Ingela Ohldin (M) tjänstgör för Berit Adolfsson (M) 
Barbro Törnqvist-Kollarz (M) 
Maria Rantsi (M) 
Claes Olsson (M), ordförande 
Kajsa Hamnén (M) 
Merjem Maslo (M) 
Lennart Wallensäter (S) 
Karin Vedlin (S) 
Stefan Gustafsson (S) 
Ann-Marie Ebbeson (S) 
Kaj Johansson (S), 1:e vice ordförande 
Eva Johansson (S) 
Sven-Ove Johansson (S) 
Carina Petterson (S) 
Patrik Karlsson (S) 
Marie Östh (S) 
Bernt A Runberg (S) 
Gun Kristiansson (S) 
Ove Dröscher (S) 
Lisbeth Årgårdh (S) 
Ralf Lorentzon (S) 
Solveig Hallin (S) 
Marita Aronson (FP), 2:e vice ordförande 
Marcus Claesson (FP) 
Peter Tyrhandske (FP) 
Margareta Krakowski (FP) 
Lars Ramboldt (FP) 
Bertil Levin (FP) 
Dagmar Callgard (FP) 
Joakim Wikström (FP) 
Ulrika Frick (MP) 
Kader Hamakarim (MP) 
Anders Dahlgren (MP) tjänstgör för Ramon Berntsson (MP) 
Laila Åkerberg (MP) 
Leif Engström (MP) 
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Annika Bjerrhede (MP) 
Daniel Radhe (SD) tjänstgör för Michael Andersson (SD) 
Bo Sjölin (SD) 
Kjell-Åke Jönsson (SD) 
Peter Berg Johnson (KD) 
Rose-Marie Sjöholm (KD) 
Anders Karlsson (KD) 
Kent Klarenius (KD) tjänstgör för André Zeidan (KD) 
Marie Lindqvist (V) 
Jerker Halling (V) tjänstgör för Åke Nises (V) 
Ana Maria Stuparich (V) 
Rolf Claesson (C) 
Ingemar Johansson (C) 
Carin Hedqvist (C) 
 

 
Övriga närvarande 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 

Ersättare 

Kristian Vramsten (M) 
Stefan Engwall (M) 
Jan Jacobsson (M) 
Nils Åberg (M) 
Blenda Nordlander (M) 
Leif Gyllenhök (M) 
Matti Riukka (S) 
Estelle Hwatz (S) 
Göte Johansson (S) 
Ulla-Britt Thor (S) 
Roland Alkvik (S) 
Raili Pedersén (S) 
Martin Petersson (S) 
Lena Sohlberg (S), kl 18.00-19.50 
Mona Benzel (FP) 
Åke Wennerberg (FP) 
My Blomgren (MP) 
Naliya Ibrahim (MP) 
Kent Klarenius (KD) 
Jerker Hallin (V) 
Eva Magnusson (V) 
Maria Martini (C) 
Lennart Börjesson (C) 
 
 
Tjänstemän m. fl. 

Håkan Ahlström, stadsdirektör 
Mia Skytt, kommunsekreterare 
Peter Österberg (FP), kommunrevisor, § 189 

 

Utses att justera Marcus Claesson (FP) och Patrik Karlsson (S) 
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Justeringens plats och tid Stadsledningsförvaltningen, 2013-12-20 

Underskrifter Sekreterare  _________________________________________  Paragrafer: 182 – 190,  
                                                                                                                                                  191 - 201 

   Mia Skytt 
  
 Ordförande  _______________________________________________  
  Claes Olsson 

  
 Justerande  _______________________________________________  

   Marcus Claesson 
 
Justerande      ________________________________________________ 

                       Patrik Karlsson 

   ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har offentliggjorts genom anslag. 
  
Instans  Kommunfullmäktige 
  
Sammanträdesdatum 2013-12-18 
  
Anslaget sätts upp 
 

2013-12-20 Anslaget tas ner         2014-01-11 
   

Sista dag för överklagande 
  

2014-01-10 

Underskrift  ______________________________  
 

  Utdragsbestyrkande 
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Innehållsförteckning 
§  182 Förändring av ärendelistan 

§  183 Meddelanden 

§  184 Befrielse från uppdrag som ersättare (FP) i kommunfullmäktige 

§  185 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ledamot (M) i överförmyndarnämnden 

§  186 Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (FP) i Räddningstjänstförbundet 

 Storgöteborg, Förbundsfullmäktige 

§  187 Val av ny nämndeman (SD) 

§  188 Val av ny nämndeman (M) 

§  189 Revisionsrapport;  Uppföljande granskning av VA-underhåll 

§  190 Godkännande av exploateringsavtal 63-2013, del av Balltorp 1:124 

§  191 Omstrukturering av Renova AB - Tjänsteutlåtande 

§  192 Godkännande av modifierade bolagsordningar för stadens helägda bolag 

§  193 Revidering av Mölndals stads styrprinciper 

§  194 Antagande av ny taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 

§  195 Antagande av ny taxa för prövning och tillsyn inom strålskydds-lagens ansvarsområde 

§  196 Svar på motion om att en 1/3 av alla nybyggen ska vara hyresrätter 

§  197 Svar på motion om att upprättar en plan hur man når det nationella målet på 25 % med 

 ekologiska livsmedel på kommunens skolor och förskolor 

§  198 Svar på fråga om bokbussen 

§  199 Motion angående Rådasjön - Ståloppet 

§  200 Interpellation om ingångsättning av åtgärder i Stensjö dämme mot översvämningar i Mölndalsån 

§  201 Tack för året som gått 
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§ 190 Godkännande av exploateringsavtal 63-2013, del av Balltorp 1:124 – återremiss (lista 1) 
Ledamöter Parti Ja Nej Avst Frånv 
Hans Bergfelt                            (M)       X       
Bengt Möndell                            (M)       X       
Gabriela Nilsson                         (M)       X       
Kenneth Wallin                           (M)       X       
Marcus Ewerstrand                        (M)       X       
Johan Ahlsell                            (M)       X       
Linus Hedberg                            (M)       X       
Bengt Hedberg                            (M)       X       
Gerhard Bengtsson                        (M)       X       
Ingvar Paulsson                          (M)       X       
Johanna Rantsi                           (M)       X       
Ingela Ohldin                            (M)       X       
Barbro Thörnqvist-Kollarz                (M)       X       
Maria Rantsi                             (M)       X       
Claes Olsson (ordf.)                     (M)       X       
Kajsa Hamnén                             (M)       X       
Merjem Maslo                             (M)       X       
Lennart Wallensäter                      (S)        X      
Karin Vedlin                             (S)        X      
Stefan Gustafsson                        (S)        X      
Ann-Marie Ebbesson                       (S)        X      
Kaj Johansson (1:e v ordf.)              (S)        X      
Eva Johansson                            (S)        X      
Sven-Ove Johansson                       (S)        X      
Carina Pettersson                        (S)        X      
Patrik Karlsson                          (S)        X      
Marie Östh                               (S)        X      
Bernt A Runberg                          (S)        X      
Gun Kristiansson                         (S)        X      
Ove Dröscher                             (S)        X      
Lisbeth Årgårdh                          (S)        X      
Ralf Lorentzon                           (S)        X      
Solveig Hallin                           (S)        X      
Marita Aronson (2:e v ordf.)             (FP)      X       
Marcus Claesson                          (FP)      X       
Peter Tyrhandske                         (FP)      X       
Margareta Krakowski                      (FP)      X       
Lars  Ramboldt                           (FP)      X       
Bertil Levin                             (FP)      X       
Dagmar Callgard                          (FP)      X       
Joakim Wikström                          (FP)      X       
Ulrika Frick                             (MP)      X       
Kader Hamakarim                          (MP)      X       
Anders Dahlgren                          (MP)       X      
Laila Åkerberg                           (MP)       X      
Leif Engström                            (MP)        X    
Annika Bjerrhede                         (MP)      X       
Daniel Radhe                             (SD)       X      
Bo Sjölin                                (SD)       X      
Kent-Åke Wennergren                      (SD)         X  
Kjell-Åke Jönsson                        (SD)        X    
Peter Berg Johnson                       (KD)      X       
Rose-Marie Sjöholm                       (KD)      X       
Anders Karlsson                          (KD)      X       
Kent Klarenius                           (KD)      X       
Marie Lindqvist                          (V)        X      
Jerker Halling                           (V)        X      
Ana Maria Stuparich                      (V)        X      
Rolf Claesson                            (C)         X    
Ingemar Johansson                        (C)         X    
Carin Hedqvist                           (C)         X    

SUMMA:                                            32 23 5 1 
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§ 190 Godkännande av exploateringsavtal 63-2013, del av Balltorp 1:124 – återremiss (lista 2) 
Ledamöter Parti Ja Nej Avst Frånv 
Hans Bergfelt                            (M)       X       
Bengt Möndell                            (M)       X       
Gabriela Nilsson                         (M)       X       
Kenneth Wallin                           (M)       X       
Marcus Ewerstrand                        (M)       X       
Johan Ahlsell                            (M)       X       
Linus Hedberg                            (M)       X       
Bengt Hedberg                            (M)       X       
Gerhard Bengtsson                        (M)       X       
Ingvar Paulsson                          (M)       X       
Johanna Rantsi                           (M)       X       
Ingela Ohldin                            (M)       X       
Barbro Thörnqvist-Kollarz                (M)       X       
Maria Rantsi                             (M)       X       
Claes Olsson (ordf.)                     (M)       X       
Kajsa Hamnén                             (M)       X       
Merjem Maslo                             (M)       X       
Lennart Wallensäter                      (S)        X      
Karin Vedlin                             (S)        X      
Stefan Gustafsson                        (S)        X      
Ann-Marie Ebbesson                       (S)        X      
Kaj Johansson (1:e v ordf.)              (S)        X      
Eva Johansson                            (S)        X      
Sven-Ove Johansson                       (S)        X      
Carina Pettersson                        (S)        X      
Patrik Karlsson                          (S)        X      
Marie Östh                               (S)        X      
Bernt A Runberg                          (S)        X      
Gun Kristiansson                         (S)        X      
Ove Dröscher                             (S)        X      
Lisbeth Årgårdh                          (S)        X      
Ralf Lorentzon                           (S)        X      
Solveig Hallin                           (S)        X      
Marita Aronson (2:e v ordf.)             (FP)      X       
Marcus Claesson                          (FP)      X       
Peter Tyrhandske                         (FP)      X       
Margareta Krakowski                      (FP)      X       
Lars  Ramboldt                           (FP)      X       
Bertil Levin                             (FP)      X       
Dagmar Callgard                          (FP)      X       
Joakim Wikström                          (FP)      X       
Ulrika Frick                             (MP)      X       
Kader Hamakarim                          (MP)      X       
Anders Dahlgren                          (MP)       X      
Laila Åkerberg                           (MP)       X      
Leif Engström                            (MP)        X    
Annika Bjerrhede                         (MP)      X       
Daniel Radhe                             (SD)       X      
Bo Sjölin                                (SD)       X      
Kent-Åke Wennergren                      (SD)         X  
Kjell-Åke Jönsson                        (SD)        X    
Peter Berg Johnson                       (KD)      X       
Rose-Marie Sjöholm                       (KD)      X       
Anders Karlsson                          (KD)      X       
Kent Klarenius                           (KD)      X       
Marie Lindqvist                          (V)        X      
Jerker Halling                           (V)        X      
Ana Maria Stuparich                      (V)        X      
Rolf Claesson                            (C)         X    
Ingemar Johansson                        (C)         X    
Carin Hedqvist                           (C)         X    

SUMMA:                                             32 23 5 1 
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§ 192 Godkännande av modifierade bolagsordningar för stadens helägda bolag 
Ledamöter Parti Ja Nej Avst Frånv 
Hans Bergfelt                            (M)       X       
Bengt Möndell                            (M)       X       
Gabriela Nilsson                         (M)       X       
Kenneth Wallin                           (M)       X       
Marcus Ewerstrand                        (M)       X       
Johan Ahlsell                            (M)       X       
Linus Hedberg                            (M)       X       
Bengt Hedberg                            (M)       X       
Gerhard Bengtsson                        (M)       X       
Ingvar Paulsson                          (M)       X       
Johanna Rantsi                           (M)       X       
Ingela Ohldin                            (M)       X       
Barbro Thörnqvist-Kollarz                (M)       X       
Maria Rantsi                             (M)       X       
Claes Olsson (ordf.)                     (M)       X       
Kajsa Hamnén                             (M)       X       
Merjem Maslo                             (M)       X       
Lennart Wallensäter                      (S)       X       
Karin Vedlin                             (S)       X       
Stefan Gustafsson                        (S)       X       
Ann-Marie Ebbesson                       (S)       X       
Kaj Johansson (1:e v ordf.)              (S)       X       
Eva Johansson                            (S)       X       
Sven-Ove Johansson                       (S)       X       
Carina Pettersson                        (S)       X       
Patrik Karlsson                          (S)       X       
Marie Östh                               (S)       X       
Bernt A Runberg                          (S)       X       
Gun Kristiansson                         (S)       X       
Ove Dröscher                             (S)       X       
Lisbeth Årgårdh                          (S)       X       
Ralf Lorentzon                           (S)       X       
Solveig Hallin                           (S)       X       
Marita Aronson (2:e v ordf.)             (FP)      X       
Marcus Claesson                          (FP)      X       
Peter Tyrhandske                         (FP)      X       
Margareta Krakowski                      (FP)      X       
Lars Ramboldt                           (FP)      X       
Bertil Levin                             (FP)      X       
Dagmar Callgard                          (FP)      X       
Joakim Wikström                          (FP)      X       
Ulrika Frick                             (MP)       X      
Kader Hamakarim                          (MP)       X      
Anders Dahlgren                          (MP)       X      
Laila Åkerberg                           (MP)       X      
Leif Engström                            (MP)       X      
Annika Bjerrhede                         (MP)       X      
Daniel Radhe                             (SD)        X    
Bo Sjölin                                (SD)       X      
Kent-Åke Wennergren                      (SD)         X  
Kjell-Åke Jönsson                        (SD)      X       
Peter Berg Johnson                       (KD)      X       
Rose-Marie Sjöholm                       (KD)      X       
Anders Karlsson                          (KD)      X       
Kent Klarenius                           (KD)      X       
Marie Lindqvist                          (V)        X      
Jerker Halling                           (V)        X      
Ana Maria Stuparich                      (V)        X      
Rolf Claesson                            (C)       X       
Ingemar Johansson                        (C)       X       
Carin Hedqvist                           (C)        X      

 SUMMA:                                                         48 11 1 1 
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 §  182   

Förändring av ärendelistan 
  

Kommunfullmäktiges beslut 
Dagens ärendelista kompletteras med ärendet Befrielse från uppdrag som ersättare (FP) i 
kommunfullmäktige. 

   

Ärendet 
Ärendet Befrielse från uppdrag som ersättare (FP) i kommunfullmäktige har anmälts sent 
inför dagens sammanträde.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet får behandlas på dagen sammanträde och finner att så sker. 
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 §  183   

Meddelanden  
  

Kommunfullmäktiges beslut  

Meddelandena läggs till handlingarna. 
  

1.   Dnr KS 298/12                                                 
Mark- och miljödomstolens dom avseende överklaganden av kommunfullmäktiges 
antagandebeslut den 10 oktober 2012 för detaljplan för Trädgården 1:124 m.fl. Mark-      
och miljödomstolen avslår överklagandena och fastställer detaljplanen. 

2.   Dnr KS 53/13 
Västra Götalandsregionens meddelande att Samling för social hållbarhet – åtgärder för 
jämlik hälsa i Västra Götaland antogs av regionfullmäktige den 24 september 2013. Västra 
Götalandsregionen är därmed först i landet med att ha ett fullmäktigebeslut kring åtgärder 
för en mer jämlik hälsa.  

3.   Dnr KS 347/13 
Länsstyrelsens beslut att utse Peter Tyrhandske till ny ledamot i kommunfullmäktige för 
Folkpartiet liberalerna. Irene Brodd utses till ny ersättare.  
 
4.   Dnr KS 383/13 
Länsstyrelsens beslut att utse Anders Sandblom till ny ersättare i kommunfullmäktige för 
Sverigedemokraterna. 
 
5.   Dnr KS 386/13 
Redovisning av social- och arbetsmarknadsnämndens ej verkställda beslut, kv. 2 år 2013. 
 
6.   Dnr KS 127/13 
Redovisning av utförda timmar av timvikarie för samtliga förvaltningar, kv. 1-3 år 2013. 
 
7.                                                               Dnr KS 435/13 
Skrivelse från Advokatfirman Lindahl KB den 16 december 2013 angående exploaterings-
avtal 63-2013, del av Balltorp 1:124. 
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Dnr 
KS 347/13 

§  184   
Befrielse från uppdrag som ersättare (FP) i kommunfullmäktige 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Iréne Brodd (FP) befrias från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. 
 
Länsstyrelsen i Västra Götalands län tillskrivs för att utse en ny ersättare i 
kommunfullmäktige.  
  

Ärendet 
Iréne Brodd (FP) ber i en skrivelse den 12 december 2013 att bli befriad från sitt uppdrag 
som ersättare i kommunfullmäktige. 

Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige befriar Iréne Brodd från uppdraget som 
ersättare i kommunfullmäktige och finner att så sker. 

Ordföranden meddelar även att Länsstyrelsen i Västra Götalands län ska tillskrivas för att 
utse en ny ersättare.  

Expedieras till 
Länsstyrelsen, Iréne Brodd, förtroendemannaregistret  
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Dnr 
KS 391/13 

§  185   
Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ledamot (M) i 
överförmyndarnämnden 
  

Kommunfullmäktiges beslut   

Gunvor Lyrmark befrias från sitt uppdrag. 
 
Ia Johansson (M), Gamla Hällesåkersvägen 51, 437 92 Lindome, väljs till ny ledamot i 
överförmyndarnämnden. 
 
Stig Risberg (M), Gundefjällsgatan 83, 431 51 Mölndal, väljs till ny ersättare efter Ia 
Johansson. 
   

Ärendet 
Gunvor Lyrmark (M) ber i en skrivelse inkommen den 21 november 2013 att få bli 
entledigad från sitt uppdrag som ledamot i överförmyndarnämnden. 

Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det. 

Förslag till beslut 
Gunvor Lyrmark befrias från sitt uppdrag. 

Till ny ledamot i överförmyndarnämnden föreslås Ia Johansson (M), Gamla Hällesåkers-
vägen 51, 437 92 Lindome. 

Till ny ersättare efter Ia Johansson föreslås Stig Risberg (M), Gundefjällsgatan 83, 431 51 
Mölndal. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige befriar Gunvor Lyrmark (M) från sitt uppdrag 
och finner att så sker. 

Därefter frågar ordföranden om föreslagna namn kan väljas och finner att så sker.  

Expedieras till 
Gunvor Lyrmark, Ia Johansson, Stig Risberg, överförmyndarnämnden, löneenheten, 
förtroendemannaregistret, stadshusservice 
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Dnr 
KS 347/13 

§  186   
Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ersättare (FP) i 
Räddningstjänstförbundet Storgöteborg, Förbundsfullmäktige 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Inger Schale (FP) befrias från sitt uppdrag som ersättare i Räddningstjänstförbundet 
Storgöteborg, förbundsfullmäktige. 
 
Joakim Wikström (FP), Hagåkersgatan 4 C, 431 41 Mölndal, väljs till ny ersättare i 
Räddningstjänstförbundet Storgöteborg, förbundsfullmäktige. 
  

Ärendet 
Inger Schale (FP) ber i en skrivelse den 23 oktober 2013 att bli befriad från sina uppdrag i 
Mölndals stad. 

Kommunfullmäktige behandlade ärendet den 20 november 2013, § 161. Kommunfull-
mäktige behöver ta ett kompletterande beslut för befrielse och kompletteringsval av ny 
ersättare i Räddningstjänstförbundet Storgöteborg, förbundsfullmäktige. 

Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det. 

Förslag till beslut 
Inger Schale (FP) befrias från sitt uppdrag som ersättare i Räddningstjänstförbundet 
Storgöteborg, förbundsfullmäktige. 

Till ny ersättare i Räddningstjänstförbundet Storgöteborg, förbundsfullmäktige, föreslås 
Joakim Wikström (FP), Hagåkersgatan 4 C, 431 41 Mölndal. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige befriar Inger Schale från uppdraget som 
ersättare i Räddningstjänstförbundet Storgöteborg, förbundsfullmäktige och finner att så 
sker. 

Därefter frågar ordföranden om föreslaget namn kan väljas och finner att så sker.  

Expedieras till 
Räddningstjänstförbundet Storgöteborg, Inger Schale, Joakim Wikström, löneenheten, 
förtroendemannaregistret  
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Dnr 
KS 372/13 

§  187   
Val av ny nämndeman (SD) 
  

Kommunfullmäktiges beslut  

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde den 26 februari 2014. 
  

Ärendet 
Göteborgs tingsrätt har i en skrivelse inkommen den 11 november 2013 begärt att kommun-
fullmäktig ska utse en ny nämndeman efter Tommy Persson (SD) för återstående tjänst-
göringstid. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde den  
26 februari 2014. 

Förslaget antas.  

Expedieras till 
Kommunfullmäktige  
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Dnr 
KS 373/13 

§  188   
Val av ny nämndeman (M) 
  

Kommunfullmäktiges beslut  

Stig Risberg (M), Gundefjällsgatan 83, 431 51 Mölndal väljs till ny nämndeman. 
  

Ärendet 
Göteborgs tingsrätt har i en skrivelse inkommen den 11 november 2013 begärt att kommun-
fullmäktig ska utse en ny nämndeman efter Lars Wagner (M) för återstående tjänstgörings-
tid. 

Förslag till beslut 
Till ny nämndeman föreslås Stig Risberg (M), Gundefjällsgatan 83, 431 51 Mölndal. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om föreslaget namn kan väljas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Göteborgs tingsrätt, Stig Risberg, löneenheten, förtroendemannaregistret  
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Dnr 
KS 405/13 

§  189   
Revisionsrapport;  Uppföljande granskning av VA-underhåll 
  

Kommunfullmäktiges beslut  

Revisionsrapport; Uppföljande granskning av VA-underhåll läggs till handlingarna.  
  

Ärendet 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna genomförde Ernst & Young hösten 2008 en 
granskning av Mölndals stads VA-underhåll. Granskningens syfte var att belysa dels hur 
ändamålsenligt staden arbetade med att identifiera, hantera och följa upp risker och 
händelser som kunde försvåra vattenleveranser i kommunen, dels hur valt arbetssätt 
påverkade VA-taxan, underhållsplaner samt stadens kommunikation med samfällighets-
föreningar. Denna granskning avser att följa upp i vilken utsträckning kommunstyrelsens 
tekniska nämnd har vidtagit åtgärder utifrån identifierade förbättringsområden och 
rekommendationer som framkom i den granskning som genomfördes under 2008. 
 
Av rapporten framgår att revisorerna i huvudsak bedömer att verksamheten fungerar väl. 
Flertalet av de föreslagna åtgärderna är vidtagna eller under fortsatt arbete: 
1. Tekniska nämnden är insatt i de utredningar och analyser som tagits fram avseende  
VA-nätets status och behov av underhåll och investeringar. 
2. Tekniska nämnden tar löpande del av information om identifierade och genomförda 
åtgärder. 
3. Åtgärder vidtas löpande för att minska ovidkommande vatten i spillvattenledningar 
4. Tekniska nämnden har tecknat ett intentionsavtal om att koppla ihop vattenlednings-
systemen med Kungsbacka kommuns vattenledningssystem. 
5. Nivån på VA-taxan täcker kostnaderna för drift och underhåll. Underhållsåtgärdernas 
omfattning är dock på den nivå VA-taxan tillåter och därmed inte baserat på identifierat 
behov. 
6. Tekniska nämnden bedömer att nivån på underhåll och investeringar tillförsäkrar en 
god ekonomisk hushållning, dvs, att driftsäkerheten är säkerställd över tiden. 
 
Det finns dock fortfarande två områden som bör utvecklas: 
1. Tekniska nämnden har upprättat en internkontrollplan som en del av verksamhetsplanen, 
men internkontrollplanen har inte upprättats i enlighet med reglementet om intern kontroll i 
Mölndals stad, bland annat saknas en strukturerad och dokumenterad risk- och väsent-
lighetsanalys som grund för den interna kontrollen. 
2. Det finns inte framtaget en förnyelseplan för VA-nätet inom Mölndals stad. 

Dagens sammanträde 
Förtroendevald revisor Peter Österberg (FP) informerar om revisorernas rapport. 
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Ärendets behandling 
Revisionsrapporten Uppföljande granskning av VA-underhåll. 

Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse den 11 oktober 2013. 

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 11 november 2013, § 96 där man uppdrog åt 
tekniska förvaltningen att upprätta en förnyelseplan över vatten- och avloppsledningsnätet 
samt att komplettera den interna kvalitetskontrollen. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om revisionsrapporten kan läggas till handlingarna och finner att så 
sker. 

Expedieras till 
Revisorerna, tekniska nämnden 
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Dnr 
KS 345/13 

§  190   
Godkännande av exploateringsavtal 63-2013, del av Balltorp 1:124 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Kommunfullmäktige konstaterar att återremissen är besvarad. 
 
Exploateringsavtal avseende del av Balltorp 1:124, avtal 63-2013, godkänns. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Hans Bergfelt och stadsbyggnadschef Björn Marklund 
bemyndigas att underteckna avtalet. 
  

Ärendet 
Staden har, i enlighet med samarbetsavtal med HB Blixåsberget, tagit fram en detaljplan för 
bostäder i Västra Balltorp vilken vunnit laga kraft den 24 november 2011. Staden har upp-
fyllt samtliga förpliktelser enligt samarbetsavtalet, däribland erbjudit bolaget att förvärva 
aktuell mark inom planområdet. Någon uppgörelse om villkor för marklösen har dock inte 
kunnat träffas på rimliga villkor. 
 
Veidekke Bostad AB har därefter till staden kommit in med en förfrågan om exploatering av 
bostäder inom gällande detaljplan för Västra Balltorp. Ett exploateringsavtal har tagits fram 
vilket reglerar markförvärv och exploatering inom detaljplaneområdet. 
 
Tre markområden om totalt ca 160 000 kvm överlåts till exploatören att tillträdas och 
byggas ut i tre etapper. Den totala köpeskillingen uppgår till 40 mnkr och betalning sker i 
samband med tillträde av respektive delområde. Exploatören ska, i enlighet med gällande 
detaljplan, uppföra bostäder samt de gemensamma anläggningar inom bostadskvarteren som 
ska ägas och förvaltas av samfällighetsföreningar. Vidare ska exploatören, åt staden bygga 
ut och bekosta kommunaltekniska anläggningar avseende gata, vatten- och avloppssystem, 
dagvattensystem och grönområden. 
 
Ärendets behandling 
Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 15 oktober 2013. 
Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 22 oktober 2013, § 85. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 30 oktober 2013, § 263, med förslaget att 
exploateringsavtal avseende del av Balltorp 1:124, avtal 63-2013, godkänns. 
 
Kommunfullmäktige har behandlat ärendet den 20 november 2013, § 172, med beslutet att 
genom en minoritet återremittera ärendet till kommunstyrelsen, med motiveringen ”att 
staden ska gå tillbaka till sin tidigare samarbetspartner som man har/haft samarbetsavtal  
med, HB Blixåsberget, och bli överens om ersättning för nerlagda kostnader och eventuell 
kompensation för dessa och gemensamt vara överens om att man nu går vidare på varsitt 
håll”. 
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Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 27 november 2013 konstaterar att eftersom 
samarbetsavtalet vidare är tydligt med att vardera parten bär sin egen kostnad för det fall 
samarbetet skulle avbrytas – oavsett skäl – föreligger inte heller någon avtalsrättslig 
skyldighet att ersätta HB Blixåsberget dess kostnader. Att då erbjuda kompensation/-
ersättning skulle innebära ett ekonomiskt stöd till näringsidkare vilket i sin tur strider mot 
kommunallagen. Kommunfullmäktige kan givetvis inte heller binda en utomstående part till 
att komma överens med staden om olika uppfattningar föreligger.  

Stadsledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen, som konstaterar att återremissen 
är besvarad, vidhåller sitt tidigare förslag till beslut. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 4 december 2013, § 294, med förslaget att 
kommunstyrelsen konstaterar att återremissen är besvarad och vidhåller sitt tidigare förslag 
till beslut.  
 
Exploateringsavtal avseende del av Balltorp 1:124, avtal 63-2013, godkänns. 

Kommunstyrelsens ordförande Hans Bergfelt och stadsbyggnadschef Björn Marklund 
bemyndigas att underteckna avtalet. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Jerker Halling (V) föreslår att kommunfullmäktige ska avslå kommunstyrelsens förslag.  
Jerker Halling (V) föreslår vidare att kommunfullmäktige, i sådant fall att kommun-
styrelsens förslag antas, ”i avtalet stryker/ändrar punkt B6 ”Externa verksamhetsutövare” 
och inför en klausul om att när MK Pionjär med hjälp av kommunen hittat en plats att 
anlägga en ny bana ska Mölndals stad, alternativt exploatören, bekosta MK Pionjärs 
avflyttning och återställande av marken. Mölndals stad, alternativt exploatören, ska även 
vara behjälplig med uppbyggnad av ny bana”. 
 
Hans Bergfelt (M) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta enligt kommunstyrelsens 
förslag och avslå Jerker Hallings (V) två förslag att avslå kommunstyrelsens förslag eller 
ändra exploateringsförslaget. 
 
Patrik Karlsson (S) med stöd av Stefan Gustafsson (S) föreslår att kommunfullmäktige ska 
avslå exploateringsavtal 62-2013, del av Balltorp 1:124. 
 
Marcus Claesson (FP) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta enligt kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Ej deltagande i beslut 
Ingemar Johansson (C) meddelar att Centerpartiet ej kommer att deltaga i beslutet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag samt ett ändringsförslag. Ordföranden 
ställer först Jerker Hallings (V) och Patrik Karlssons (S) förslag att avslå godkännandet av 
exploateringsavtalet mot kommunstyrelsens förslag, och finner att kommunfullmäktige har 
beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag att godkänna exploateringsavtalet. 
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Omröstning begärs och ska genomföras. 

Följande beslutsgång godkänns: 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för avslag av kommunstyrelsens förslag. 

Omröstningsresultat 
Med 32 ja-röster mot 23 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. Fem ledamöter avstod från att rösta och en ledamot var 
frånvarande.  

Beslutsgång 
Ordföranden prövar sedan Jerker Hallings (V) ändringsförslag och frågar om kommun-
fullmäktige antar ändringsförslaget och finner att så inte sker. 

Omröstning begärs och ska genomföras. 

Följande beslutsgång godkänns: 
Ja-röst för att avslå ändringsförslaget. 
Nej-röst för att anta ändringsförslaget. 

Omröstningsresultat 
Med 32 ja-röster mot 23 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige har beslutat 
enligt kommunstyrelsens förslag. Fem ledamöter avstod från att rösta och en ledamot var 
frånvarande. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige har beslutat enligt kommunstyrelsens 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Socialdemokraterna tillåts lämna följande protokollsanteckning: 
Vi vill här lämna en protokollsanteckning med motivering till varför vi föreslår avslag på 
nytt exploateringsavtal för Västra Balltorp på fullmäktiges sammanträde den 18 december 
2013.  

Vi Socialdemokrater anser, precis som övriga partier i fullmäktige, att man skall bygga 
bostäder i Västra Balltorp. Det sade vi ja till när vi tog detaljplanen i fullmäktige 2010. 

Men på det sätt det nya exploateringsavtalet tagits fram och på det sätt man behandlar den 
tidigare samarbetspartnern och föreningslivet kan inte vi annat än yrka avslag. 
 
Det skadar det politiska klimatet i staden! Det skadar stadens anseende som näringslivs-
kommun! Det skadar det ideella föreningslivets möjligheter att utveckla sin verksamhet. 
 
Politiska klimatet 
Att som politiker inte ges möjlighet att läsa handlingar innan ett sammanträde undergräver 
förutsättningen till ett bra och korrekt beslut. Att inte från kommunstyrelsen ordförandes 
sida informera opposition och övriga partier om de förändringar som skett, och hur det gått 
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till, när det gäller byte av exploatör i ärendet Västra Balltorp tyder på man vill dölja något, 
alternativt forcera en process. Att både säga att ärendet gått helt normalt till och samtidigt 
säga att det är känsligt är ett tecken på att något dolts i ärendet. 
 
Vi anser att det föreligger en skyldighet att diarieföra handlingar och externa brev i ärendet 
för att politiker ska kunna överblicka alla delar i ärendet. 1 detta fall har detta inte skett 
tillfredsställande. Det är inte acceptabelt. Nu måste vi varje gång, vid varje ärende, ställa 
kontrollfrågan om vi har tillgång till samtliga handlingar, eller om det finns ytterligare 
handlingar i ärendet som vi inte sett eller som inte är diarieförda. 
 
Vi är förvånade över att kommunstyrelsen ordförande aktivt deltagit i möten mellan tjänste-
män och handgripligen påverkat förhandlingar. Det är viktigt att hålla på rollen man har som 
politiker och inte lägga sig i tjänstemännens yrkesutövande. Detta anser vi skett i detta 
ärende. 
 
Vi anser att hanteringen med byte av exploatör är mycket illa skött, det skadar det politiska 
klimatet i kommunen och det som tidigare kallas den goda politiska samförståndsandan i 
Mölndal. 
 
Näringslivsklimatet 
Att bryta ett samarbetsavtal på det sätt som gjorts i detta ärende är inte bra. Att under flera 
års tid samarbeta med Blixåsberget HB, som består av det helägda kommunala Mölndals-
bostäder AB, Skanska AB och Tornstaden AB, och sen att utan tydlig information, i brev 
eller möte, meddela Blixåsberget HB att samarbetet avbrutits, så förhandlar man med en ny 
part, Veidekke Bostads AB, bakom ryggen på den samarbetspartner man haft avtal med 
under många år. 
 
Att som kommunstyrelsen ordförande vara delaktig i förhandlingsmöten med gamla och nya 
exploatörer på stadsbyggnadsförvaltningen samt aktivt delta i arbetet på det sätt som gjorts 
ser vi inte som en politikers uppgift och direkt olämplig. Det arbetet ska skötas av de 
tjänstemän staden anställt för det ändamålet. 
 
Agerande har skadat stadens anseende som näringslivs- och företagarvänlig stad vilket 
kommer att skapa ett merarbete för att återupprätta. 
 
Föreningslivet 
Att köra bort två föreningar och ta ifrån dem sina möjligheter att utöva sin sport utan att 
lägga ner tillräcklig kraft på att hitta alternativ är inte bra. Vi är i fullmäktige överens om att 
det skall byggas bostäder i Västra Balltorp, det blev vi när detaljplanen togs 2010. Det vi sa 
då var att det också var viktigt att lägga kraft på att hitta alternativ till MK Pionjär och 
Mölndals Modellflygklubb. 
 
Anledningen till att vi tycker det är dels att vi anser att föreningslivet och de insatser som 
görs är viktiga för staden och dess medborgare och dels att vi ett tidigt skede, i början på 
2000-talet, i en dialog med MK Pionjär gav dem ett muntligt löfte om att vi som kommun 
skulle hjälpa dem att hitta en ersättningsbana mot att vi skulle bygga bostäder på den 
nuvarande Blixåsbanan. 
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Vi anser att mer kraft och en tydligare och tätare dialog skulle förts med klubben än vad 
man hittills har gjort. De dialogmöten som förevarit politiskt har vi Socialdemokrater tagit 
initiativ till. Det kan jämföras med den handlingskraft kommunstyrelsen ordförande, Hans 
Bergfelt, visat när det gällt att byta exploatör för Västra Balltorp där han aktivt deltagit och 
drivit på dialogen. Det är tydligt att det saknas intresse från kommunstyrelsens ordförande, 
och den styrande Alliansmajoriteten, att verka för en lösning för MK Pionjär och Mölndals 
Modellflygklubb. 
 
Detta är våra motiv till att vi yrkar avslag på ärendet om ett exploateringsavtal för Västra 
Balltorp med Veidekke Bostads AB på fullmäktige den 18 december 2013. 
 
Expedieras till 
Veidekke Bostad AB, planeringsutskottet 
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Dnr 
KS 13/13 

§  191   
Omstrukturering av Renova AB - Tjänsteutlåtande 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Kommunfullmäktige godkänner föreslagna bolagsordningar för Renova AB, Renova Miljö 
AB och Renova Miljöpartner AB med däri angivna ändamål, förslag till ägardirektiv för 
Renovakoncernen samt godkänner förslag till aktieägaravtal mellan delägarkommunerna. 
 
Renova AB får avvakta med bildandet av dotterbolaget Renova Miljöpartner AB till 
årsskifter 2015/2016, varvid denna verksamhet till dess kan ingå i Renova Miljö AB. 
 
Kommunfullmäktige uppdrar åt ombudet på bolagsstämman att rösta för att beslut fattas i 
enlighet med punkterna ovan, i tillägg och ändringar till tidigare fattat beslut. 

Kommunfullmäktige godkänner och ingår för egen del avtal med Kungsbacka kommun om 
köp av aktier i Renova AB och övertagande av garanti gällande pensionsförpliktelse, enligt 
bilaga 6. Köpeskillingen 110 170 kronor finansieras från stadens rörelsekapital. 

Kommunfullmäktige utser Kaj Johansson (S) som ledamot i styrelsen för Renova AB och 
Renova Miljö AB för tiden intill slutet av nästa årsstämma. 
 
Kommunfullmäktige utser Peter Österberg (FP) som lekmannarevisorssuppleant för  
Renova AB och Renova Miljö AB för tiden intill slutet av nästa årsstämma. 
 
Kommunfullmäktige förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 
 
 
_____________________ _____________________ _____________________ 
Claes Olsson Marcus Claesson Patrik Karlsson  
Ordförande Justerare  Justerare 
  
 
  

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslöt den 20 februari 2013, § 27, om Renovas framtida inriktning, i 
enlighet med stadsledningsförvaltningens tjänsteutlåtande den 4 januari 2013. Beslutet 
innefattade bland annat att Renova AB ska bilda en koncern med ett moderbolag och två 
dotterbolag, nya bolagsordningar, ägardirektiv och ett nytt aktieägaravtal. Nio andra 
ägarkommuner har också fattat motsvarande beslut under våren 2013. Kungsbacka, som 
sista delägarkommun, beslöt i kommunfullmäktige den 13 augusti 2013 att kommunen inte 
längre avser att vara delägarkommun i Renova AB.  
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Med anledning av Kungsbackas beslut behöver övriga kommuners fattade beslut ändras på 
några punkter. Denna tjänsteskrivelse utgör därmed komplettering av 
stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 4 januari och tar enbart upp nödvändiga 
förändringar. 

Kungsbackas beslut innebär att kommunen inte kommer vara avtalspart i aktieägaravtalet 
och avser att sälja sina aktier i bolaget. Därmed bör kommunen inte heller ha en plats i 
bolagens styrelser. Styrelserna föreslås ändras och består enligt det nya förslaget av nio 
ledamöter och åtta suppleanter. Bolagshandlingarna har i övrigt anpassats utifrån effekter av 
Kungsbackas beslut. Partille föreslås ta över Kungsbackas ordinarie styrelsepost, med stöd 
av innehav av antal aktier. 

Efter Kungsbackas beslut har en förhandlingsgrupp tillsammans med Kungsbacka kommuns 
förhandlare redovisat en principöverenskommelse, som lett fram till förslag till avtal mellan 
kvartstående ägare och Kungsbacka kommun. Renova AB har vidare föreslagit nya namn 
för dotterbolagen, Renova Miljö AB istället för arbetsnamnet Renova Verksamhet AB och 
Renova Miljöpartner AB istället för arbetsnamnet Renova Insamling och Logistik AB. 

På begäran från Renova föreslås också att tidpunkten för bildandet av dotterbolaget Renova 
Miljöpartner AB kan senareläggas till årsskiftet 2015/2016. Denna verksamhet föreslås till 
dess ingå i Renova Miljö AB. Skälet för senareläggningen är att Renova framfört att det är 
orimligt kort tid att nu förbereda och anpassa verksamheten till två dotterbolag per 1 januari 
2014. Två år bedöms vara en rimlig tid för bolagets omställning. Uppdraget att insamla och 
transportera avfall har därför tillförts i bolagsordningen för Renova MiljöAB. 

Uppdelningen av direkttilldelad och konkurrensutsatt verksamhet kommer att genomföras 
från årsskiftet 2013/2014, genom att koncernen med ett moderbolag och dotterbolag skapas. 

Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 4 januari 2013. 
 
Kommunfullmäktige har behandlat ärendet den 20 februari 2013, § 27. 
 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 6 november 2013. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 20 november 2013, § 198. 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 4 december 2013, § 287. 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner föreslagna bolagsordningar för Renova AB, Renova Miljö 
AB och Renova Miljöpartner AB med däri angivna ändamål, förslag till ägardirektiv för 
Renovakoncernen samt godkänner förslag till aktieägaravtal mellan delägarkommunerna. 
 
Renova AB får avvakta med bildandet av dotterbolaget Renova Miljöpartner AB till 
årsskifter 2015/2016, varvid denna verksamhet till dess kan ingå i Renova Miljö AB. 
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Kommunfullmäktige uppdrar åt ombudet på bolagsstämman att rösta för att beslut fattas i 
enlighet med punkterna ovan, i tillägg och ändringar till tidigare fattat beslut. 

Kommunfullmäktige godkänner och ingår för egen del avtal med Kungsbacka kommun om 
köp av aktier i Renova AB och övertagande av garanti gällande pensionsförpliktelse, enligt 
bilaga 6. Köpeskillingen 110 170 kronor finansieras från stadens rörelsekapital. 

Kommunfullmäktige utser NN som ledamot i styrelsen för Renova AB och Renova Miljö 
AB för tiden intill slutet av nästa årsstämma. 
 
Kommunfullmäktige förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Ordföranden föreslår vidare att kommunfullmäktige utser Peter Österberg (FP) som 
lekmannarevisorssuppleant för Renova AB och Renova Miljö AB för tiden intill slutet av 
nästa årsstämma. 

Förslaget antas. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

Expedieras till 
Renova AB, ekonomiavdelningen, Kaj Johansson (S), Peter Österberg (FP)   
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Dnr 
KS 349/13 

§  192   
Godkännande av modifierade bolagsordningar för stadens 
helägda bolag 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Reviderade bolagsordningar för Kvarnfallet Mölndal AB, Mölndal Energi AB, Mölndal 
Energi Nät AB, Mölndalsbostäder AB, Affärsfastigheter i Mölndal AB, Faren Fastighets 
AB, Gunnebo Slott och Trädgårdar AB, Mölndals Parkerings AB, MölnDala Fastighets AB, 
Mölndal Centrum Koljan 1 Fastighets AB, Mölndal Centrum Karpen 12 Fastighets AB och 
Mölndal Centrum Byggnads Fastighets AB godkänns. 
  

Ärendet 
Bolagsordningar för Mölndals stads helägda aktiebolag behöver revideras med anledning av 
ändringar i kommunallagen. Reviderade bolagsordningar bör antas för alla helägda aktie-
bolag inom Kvarnfallet-koncernen för att bolagsordningarna ska uppfylla de krav som 
numera ställs i kommunallagen.  
 
I de reviderade bolagsordningarna anges det kommunala ändamålet för respektive bolag 
samt de kommunala befogenheter som utgör ramen för respektive bolags verksamhet.  
 
I samband med översyn av bolagsordningarna har det även kartlagts behovet av justeringar 
som syftar till att underlätta koncerninterna inköp. Det föreslås att ägarens kontroll över 
bolagen förstärkts. Detta som en åtgärd för att möjliggöra direkttilldelningar inom kon-
cernen. Detta kan göras genom att specificera bolagsstämmans kompetens samt skriva in 
möjligheten för VD och vice VD för Kvarnfallet Mölndal AB att närvara vid styrelsemöten 
hos alla dotterbolag.  
 
Antalet styrelseledamöter bör justeras att vara lägst 3 och högst 11 i alla bolag för att 
möjliggöra en mer enhetlig hantering av antalet styrelseledamöter i stadens helägda bolag.  
 
Formuleringen i bolagsordningarna om offentlighetsprincipen bör justeras att motsvara den 
handläggning som sker vid begäran om utlämnande av allmän handling.  

Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 5 december 2013. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 20 november 2013, § 199. 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 4 december 2013, § 288, med förslaget att 
kommunfullmäktige godkänner reviderade bolagsordningar för Kvarnfallet Mölndal AB, 
Mölndal Energi AB, Mölndal Energi Nät AB, Mölndalsbostäder AB, Affärsfastigheter i 
Mölndal AB, Faren Fastighets AB, Gunnebo Slott och Trädgårdar AB, Mölndals Parkerings 
AB, MölnDala Fastighets AB, Mölndal Centrum Koljan 1 Fastighets AB, Mölndal Centrum 
Karpen 12 Fastighets AB och Mölndal Centrum Byggnads Fastighets AB. 



 

 
 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum  
2013-12-18 

Sida 29(40) 
 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
 
 
 

 

Ledamöternas förslag till beslut 
Ulrika Frick (MP) med stöd av Ana Maria Stuparich (V) föreslår att det i respektive 
bolagsordning ska tilläggas att bolaget inom sitt verksamhetsområde ska bidra till stadens 
ekonomiska, ekologiska och sociala hållbara utveckling 

Marie Lindqvist (V) med stöd av Ana Maria Stuparich (V) föreslår att ärendet återremitteras 
för ytterligare beredning. 

Ana Maria Stuparich (V) föreslår att det i respektive bolagsordning ska stå att bolagens 
tillgångar vid likvidation ska tillfalla Mölndals stad, inte ägaren, och att det i 
Mölndalsbostäders AB bolagsordning, § 4 ska stå att bolaget inte har något vinstsyfte. 

Hans Bergfelt (M) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta enligt kommunstyrelsens 
förslag och avslå Ulrika Fricks (MP), Marie Lindqvist (V) och Ana Maria Stuparichs (V) 
förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden prövar först återremissyrkandet och frågar om ärendet ska återremitteras och 
finner att så inte sker. Ordföranden konstaterar att ärendet ska avgöras idag och frågar om 
kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Ordföranden prövar tilläggsförslagen i tur och ordning, och frågar först om Ulrika Fricks 
(MP) tilläggsförslag kan antas och finner att så inte sker. 

Omröstning är begärd och ska genomföras.  

Följande beslutsgång godkänns: 
Ja-röst för att avslå Ulrika Fricks (MP) tilläggsförslag. 
Nej-röst för att anta tilläggsförslaget. 

Omröstningsresultat 
Med 48 ja-röster mot 11 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige har beslutat 
enligt kommunstyrelsens förslag.  En ledamot avstod från att rösta och en ledamot var 
frånvarande.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar sedan om kommunfullmäktige antar Ana Maria Stuparichs (V) 
ändringsförslag och sedan tilläggsförslag och konstaterar att kommunfullmäktige har 
avslagit förslagen. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  

Expedieras till 
Mölndals stads bolag 
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Dnr 
KS 376/13 

§  193   
Revidering av Mölndals stads styrprinciper 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Stadsledningsförvaltningens förslag enligt bilaga 1 antas som Mölndals stads styrprinciper 
med följande komplettering i punkt 7.5: 
 
Om förhyrningen innebär att staden ökar sitt totala hyresåtagande med mer än 25 pris-     
basbelopp krävs dessutom godkännande av kommunstyrelsens arbetsutskott. Denna 

begränsning gäller också ett enskilt avtal, även om det samlade hyresåtagandet understiger 

25 prisbasbelopp. 
  

Ärendet 
De nu gällande styrprinciperna antogs av kommunfullmäktige den 16 november 2011 § 131. 
Sedan dess har det skett vissa organisations- och namnförändringar vilket gör att styrprin-
ciperna behöver revideras. De reviderade styrprinciperna bör antas av kommunfullmäktige. 
 
Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 12 november 2013. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 20 november 2013, § 197. 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 4 december 2013, § 276. 

Förslag till beslut 
Stadsledningsförvaltningens förslag enligt bilaga 1 antas som Mölndals stads styrprinciper 
med följande komplettering i punkt 7.5: 

Om förhyrningen innebär att staden ökar sitt totala hyresåtagande med mer än 25 pris-     
basbelopp krävs dessutom godkännande av kommunstyrelsens arbetsutskott. Denna 

begränsning gäller också ett enskilt avtal, även om det samlade hyresåtagandet understiger 

25 prisbasbelopp. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Samtliga nämnder, kommunstyrelsens utskott, ekonomiavdelningen 
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Dnr 
KS 351/13 

§  194   
Antagande av ny taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens 
område 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område antas. Taxan ska gälla från den  
1 januari 2014. 
  

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog gällande taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens 
område den 11 november 2009, § 133. Miljöförvaltningen har upprättat ett förslag till ny 
taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens ansvarsområde. Förslaget innebär en taxa 
som ska vara enkel att förstå och tillämpa. Tidigare taxas riskbedömning och erfarenhets-
modul har tagits bort.  

Ekonomiskt innebär taxan att intäkterna från fasta årliga avgifter minskar. För att kompen-
sera detta föreslås en höjning av timavgiften med 5 %, från 839 kronor till 880 kronor. 

Ärendets behandling 
Miljöförvaltningens tjänsteskrivelse den 5 september 2013. 
Miljönämnden har behandlat ärendet den 22 oktober 2013, § 111. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 november 2013, § 180. 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 4 december 2013, § 279. 
 
Förslag till beslut 
Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område antas. Taxan ska gälla från den      
1 januari 2014. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om  kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Miljönämnden  
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Dnr 
KS 352/13 

§  195   
Antagande av ny taxa för prövning och tillsyn inom strålskydds-
lagens ansvarsområde  
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Taxa för prövning och tillsyn inom strålskyddslagens ansvarsområde antas. Taxan ska gälla 
från den 1 januari 2014. 
  

Ärendet 
Nuvarande taxa enligt strålskyddslagen antogs av kommunfullmäktige den 26 januari 2005, 
§ 9. Miljöförvaltningens verksamhet enligt strålskyddslagen handlar om tillsyn av kosme-
tiska solarier. I nuvarande taxa har miljöförvaltningen möjlighet att ta ut avgift för tillsynen 
men inte för prövning av nya verksamheter. Den nya taxan har justerats så att även detta är 
möjligt. Miljöförvaltningen föreslår en höjning av timtaxan från nuvarande 839 kr till 880 
kr. 

Ärendets behandling 
Miljöförvaltningens tjänsteskrivelse den 15 oktober 2013. 
Miljönämnden har behandlat ärendet den 22 oktober 2013, § 112. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 13 november 2013, § 181. 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 4 december 2013, § 280. 
 
Förslag till beslut 
Taxa för prövning och tillsyn inom strålskyddslagens ansvarsområde antas. Taxan ska gälla 
från den 1 januari 2014. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Miljönämnden  
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Dnr 
KS 210/11 

§  196   
Svar på motion om att en 1/3 av alla nybyggen ska vara hyresrätter 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Motionen avslås. 
 
  

Ärendet 
Marie Lindqvist (V) föreslår i en motion den 4 maj 2011 att 1/3 av alla nyproducerade 
bostäder ska vara hyresrätter med hänvisning till tidigare inriktningsbeslut i stadens 
bostadsförsörjningsprogram. 

Stadsbyggnadsförvaltningens bedömning är att staden för närvarande inte har ett aktuellt 
bostadsförsörjningsprogram som belyser konsekvenser och möjligheter av att 1/3 av 
nyproduktionen skulle bestå av hyresrätter. Stadsbyggnadsförvaltningen avser upprätta ett 
bostadsförsörjningsprogram för politiskt ställningstagande som ett led i att genomföra 
stadens Vision 2022. Bostadsförsörjningsprogrammet bör belysa hur många bostäder, var 
och vilken typ av bostäder som ska produceras framöver för att uppnå den befolknings-
tillväxt och hållbara stad som vi eftersträvar i Vision 2022. Stadens möjligheter att påverka 
upplåtelseformen är störst när staden själv äger marken. Genom markanvisning till i första 
hand stadens eget bostadsbolag, Mölndalsbostäder, kan vi öka styrningen av upplåtelse-
formen hyresrätt. Ett exempel är de 60 hyreslägenheter för trygghetsboende i Bifrost som 
ska byggas av Mölndalsbostäder.  
 
Stadens pågående förtätning längs goda kollektivtrafikstråk innebär ofta omvandlingsytor 
med förhöjda produktionskostnader i form av rivning, sanering och parkeringsdäckslösning. 
Den totala produktionskostnaden kan därför vara svår att räkna hem med bara hyresrätter 
varför flertalet nyproducerade bostäder i flerfamiljshus under de senaste åren uppförts som 
bostadsrätt. Förvaltningen kan även notera att ett antal omvandlingar från hyresrätter till 
bostadsrätter och bostadsrätter till äganderätter har skett de senaste åren. För närvarande är 
bostadsbeståndet i kommunen fördelat enligt följande; 41 % äganderätt, 27 % bostadsrätt 
och 32 % hyresrätt. 
 
Ärendets behandling 
Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 6 november 2013.  
Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 19 november 2013, § 91. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 4 december 2013, § 277, med förslaget att 
kommunfullmäktige avslår den av Marie Lindqvist (V) inlämnad motion om att 1/3 av alla 
nyproducerade bostäder ska vara hyresrätter. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Marie Lindqvist (V) föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens förslag att avslå 
motionen, dels Marie Lindqvist (V) förslag att bifalla motionen. Ordföranden ställer 
förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige har beslutat enligt kommun-
styrelsens förslag. 

Expedieras till 
Planeringsutskottet  
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Dnr 
KS 121/13 

§  197   
Svar på motion om att upprättar en plan hur man når det nationella 
målet på 25 % med ekologiska livsmedel på kommunens skolor 
och förskolor 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Kommunfullmäktige höjer stadens skolors och förskolors mål för kravmärkta/ekologiska 
livsmedel till 25 %. Skolnämnden förväntas beställa kravmärkta/ekologiska livsmedel i 
sådan omfattning att nya målet uppnås. Med detta anses motionens första att-sats besvarad, 
andra att-satsen bifallen och tredje att-satsen avslagen. 
  

Ärendet 
Kaj Johansson (S) och Solveig Hallin (S) föreslår i en motion den 25 mars att kommun-
styrelsen och skolnämnden ska få i uppdrag att upprätta en plan hur man når det nationella 
målet på 25 procent med ekologiska livsmedel på stadens förskolor, rådgör med andra 
kommuner som har lyckats med sin omställning, samt att elever i Mölndals stads skolor och 
förskolor får möjlighet att själva kunna välja ekologiska livsmedel som ett alternativ. 
 
Som bakgrund anges att regeringen år 2006 fastställde ett nationellt inriktningsmål om att 
25 procent av alla livsmedelsköp inom offentlig sektor skulle bestå av ekologiska livsmedel 
år 2010. År 2011 utgjordes ekologiska livsmedel i genomsnitt 18 procent av kommunernas 
och regionernas livsmedelskostnader. Samma år hade 33 kommuner och landsting nått det 
25 procentiga målet.  

Mölndals stad har som mål att nå en tioprocentig andel av kostnaderna i inköp av ekologiska 
livsmedel till skolor och förskolor år 2012, men ännu har staden inte kommit i närheten av 
det målet. Staden har i första hand arbetat på att minska matsvinnet sedan år 2011. Social-
demokraterna anser att man nu bör satsa på att nå det nationella målet för den ekologiska 
maten i skolor och förskolor. 

Ärendets behandling 
Serviceförvaltningens tjänsteskrivelse den 30 maj 2013. 
Serviceutskottet behandlade ärendet den 4 juni 2013. 
 
Skolförvaltningens tjänsteskrivelse den 30 maj 2013. 
Skolnämnden har behandlat ärendet den 26 juni 2013, § 74, med beslutet att skolnämnden 
avstyrker förvaltningens förslag om att upprätta en plan på hur man når det nationella målet, 
men tillstyrker att plan upprättas för att nå stadens mål för ekologiska livsmedel. Att i övrigt 
tillstyrka förvaltningens förslag på svar samt att översända svaret till kommunstyrelsen.  
 
Serviceförvaltningens tjänsteskrivelse den 24 juni 2013. 
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Serviceutskottet behandlade ärendet 15 augusti 2013, § 70, med förslaget att kommun-
fullmäktige höjer stadens mål för kravmärkta/ekologiska livsmedel till 25 %. Skolnämnden 
förväntas beställa kravmärkta/ekologiska livsmedel i sådan omfattning att nya målet uppnås. 
Med detta anses motionens första att-sats besvarad, andra att-satsen bifallen och tredje att-
satsen avslagen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet den 11 september 2013, § 165, och 
beslutade att återremittera ärendet för förtydligande av kostnader och konsekvenser om 
målet fastställs för samtliga förvaltningar. 
 
Serviceförvaltningens tjänsteskrivelse den 4 november 2013. 
Kommunstyrelsens serviceutskott har behandlat ärendet den 19 november 2013, § 95. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 4 december 2013, § 278, med förslaget att 
kommunfullmäktige höjer stadens mål för kravmärkta/ekologiska livsmedel till 25 %. 
Skolnämnden förväntas beställa kravmärkta/ekologiska livsmedel i sådan omfattning att nya 
målet uppnås. Med detta anses motionens första att-sats besvarad, andra att-satsen bifallen 
och tredje att-satsen avslagen. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Kaj Johansson (S) och Ulrika Frick (MP) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att beslutsformuleringen förtydligas med att de mål som höjs gäller för 
stadens skolor och förskolor.  

Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas med ovanstående förtydligande 
och finner att så sker.  

Expedieras till 
Serviceutskottet, skolnämnden  
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Dnr 
KS 382/13 

§  198   
Svar på fråga om bokbussen 
  

Kommunfullmäktiges beslut  

Frågan är besvarad, i och med svar från kultur- och fritidsnämndens ordförande. 
  

Ärendet 
Karin Vedlin (S) har i en skrivelse den 19 november 2013 begärt att få ställa en fråga till 
kultur- och fritidsnämndens ordförande om bokbussen. 

Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har på sammanträde den 20 november 2013, § 181, beslutat att frågan 
får ställas. 

Dagens sammanträde 
Kultur- och fritidsnämndens ordförande besvarar frågan. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om frågan anses besvarad i och med svar från kultur- och fritids-
nämndens ordförande och finner att så sker.  

  

  
 
  



 

 
 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum  
2013-12-18 

Sida 38(40) 
 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
 
 
 

 

  
Dnr 
KS 438/13 

§  199   
Motion angående Rådasjön - Ståloppet 
  

Kommunfullmäktiges beslut  

Motionen remitteras till tekniska nämnden för beredning.  
  

Ärendet 
Leif Engström (MP) föreslår i en motion den 18 december 2013:  

• Att i ett första steg endast bevilja investeringsmedel och utföra del av åtgärderna som 
avser Stensjöns utlopp och nedströms. 

• Att staden genomför de åtgärder som avser Stensjöns utlopp och nedströms 
• Att det efter övriga åtgärder t ex i Kålleredsbäcken m.m. görs en samlad bedömning om 

ytterligare åtgärder är försvarbara med hänsyn till ingreppens omfattning. 
• Att de delar som berör Ståloppet omfattas av en grundlig konsekvensutredning vad 

gäller vattenmiljö, natur, kultur och fritidsvärden och dialog med organisationer, 
allmänhet och myndigheter. 

 
Som bakgrund anges att kommunstyrelsen i Mölndals stad den 4 december 2013 (Dnr  
KS 381/13) beviljade medel för igångsättning av åtgärder för Stensjö dämme mot över-
svämningar i Mölndalsån. Motionen avser de planerade åtgärderna Ståloppet och delar av 
Stensjön inom främst Rådasjöns naturreservat. 
 
Beslutet omfattade förutom utlopp och sträckor nedströms Stensjön också ett område från 
Rådasjöns utlopp genom Ståloppet och ut i Stensjön. Denna del ligger inom det natur-
reservat som fastslogs av kommunfullmäktige den 18 januari 2006. Ett delmål med de 
planerade åtgärderna är att kunna sänka vattennivå i Stensjö och Rådasjön till en lägre nivå 
än i dag för att öka den ”buffrande” kapaciteten före prognos om höga flöden. Det betyder 
att Stensjön och Rådasjön i praktiken ska bli en (1) enda sjö utan höjdskillnader. För att 
uppnå det krävs omfattande muddring i Ståloppet, Stensjön samt viss sprängning för att 
öppna passagen mellan sjöarna. Att utjämna denna lilla men viktiga höjdskillnad kräver 
ganska omfattande åtgärder (sprängning, schaktning) i ett speciellt känsligt område. 
 
Expedieras till 
Tekniska nämnden  
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Dnr 
KS 437/13 

§  200   
Interpellation om ingångsättning av åtgärder i Stensjö dämme mot 
översvämningar i Mölndalsån 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Interpellationen får ställas och kommer om möjligt att besvaras på kommunfullmäktiges 
sammanträde den 26 februari 2014.  
  

Ärendet 
Leif Engström (MP) har i en interpellation inkommen den 18 december 2013 begärt att få 
ställa en interpellation till tekniska nämndens ordförande angående igångsättning av 
åtgärder i Stensjö dämme mot översvämningar i Mölndalsån. 

 
Expedieras till 
Peter Berg Johnson   
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§  201   
Tack för året som gått 
  

Kommunfullmäktiges beslut  
Ordföranden avslutar årets sista kommunfullmäktigesammanträde med att tacka avgående 
sekreteraren Mia Skytt för ett mycket gott arbete samt önskar alla en God jul och Gott nytt 
år! 
  

 
 

  
 
  

 


